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Geachte leden van de Vaste Kamercommissie Infrastructuur & Waterstaat, 

 

Op 23 juni jl. maakte minister Harbers bekend dat het kabinet een voorlopige streep zet door de aanleg 

van nieuwe wegen en dat gereserveerde middelen worden gebruikt voor het beheer en onderhoud van 

bestaande infrastructuur. 

 

Het kabinetsvoornemen heeft desastreuze gevolgen voor de aanpak van Knooppunt A1-A30 bij Bar-

neveld in het algemeen en de verkeersveiligheid en bereikbaarheid van Regio Foodvalley in het bijzon-

der. De afgelopen jaren werden bestuurlijke afspraken gemaakt en beloften gedaan - zowel richting 

provincies, regio’s en gemeenten als richting inwoners en ondernemers. 

 

Wij begrijpen het lastige parket waarin de minister zit, maar de aanpak van Knooppunt A1-A30 kan niet 

langer worden uitgesteld - met name in het licht van filedruk en verkeersveiligheid. Dat is nu al aan 

de orde van de dag, maar nemen in omvang toe als de komende jaren tienduizenden nieuwe wonin-

gen worden gebouwd. 

 

Oplossing 
Wij stellen de minister daarom voor de aanpak van Knooppunt A1-A30 te faseren: nu eerst de zuidzijde 

en later, als geld en stikstofruimte beschikbaar is, de overige maatregelen. Wij lichten dit hieronder toe. 

 

Wat is er aan de hand? 
 De A1 is één van de belangrijkste economische corridors van Nederland. 

 Knooppunt A1-A30 is - net als Knooppunt Hoevelaken - van essentieel belang voor de bereikbaar-

heid van Midden- en Oost-Nederland. 

 De komende jaren worden rondom deze knooppunten 125.000 nieuwe woningen gebouwd - waar-

van 40.000 woningen in Regio Foodvalley. 

 De A1 zorgt nú al voor dagelijkse files, voor ongelukken en voor een economische miljoenenschade; 

en dan moeten de tienduizenden woningen nog worden gebouwd… 

 



 
Datum: 29 juni 2023 

Betreft: Voortgang Knooppunt A1-A30 en Knooppunt Hoevelaken 

 
 
 
 

Wat zijn de gevolgen? 
 Broodnodige ingrepen in de infrastructuur, zoals de beide fileknelpunten Knooppunt Hoevelaken én 

Knooppunt A1/A30, lopen als gevolg van het kabinetsvoornemen nog meer vertraging op - dit terwijl 

deze knooppunten van strategisch belang zijn voor de bereikbaarheid van Midden- en Oost-Neder-

land (Gelderland, Overijssel). 

 Het gevolg is dat de dagelijkse files, ongelukken, economische schade en milieuoverlast - nu al aan 

de orde van de dag - vanwege de bouw van tienduizenden nieuwe woningen toenemen. 

 Grootschalige woningbouw in Regio Foodvalley en Regio Amersfoort dreigt te vertragen (of zelfs uit 

te vallen) als de aanpak van beide knooppunten nóg verder wordt uitgesteld. 

 

Oplossing voor Knooppunt A1-A30 
Wij hebben de volgende inzet: 

 

1. Wij willen samen met de minister verdere stilstand voorkomen - en blijven bijdragen aan de woning-

bouwopgave door de aanpak Knooppunt A1-A30 te faseren; dat is goedkoper en heeft minder stik-

stofeffecten; 

2. Wij dringen bij de minister aan op een toezegging dat, als er weer stikstofruimte vrijkomt, de Knoop-

punten A1-A30 en Hoevelaken met prioriteit worden afgerond. 

3. Wij willen onderzoek naar volwaardige alternatieven - zoals het OV en de mobiliteitstransitie.  

 

Wij vragen de minister samen met ons te bekijken hoe deze gefaseerde aanpak kan worden uitgevoerd. 

Wij verwachten van hem een serieus gebaar als het gaat om het zoeken naar oplossingen. Dat past bij 

wat daarover tijdens het Bestuurlijk Overleg Leefomgeving Oost-Nederland door de minister is gezegd. 

 

 

Wij vragen u om deze oplossing - een gefaseerde, goedkopere aanpak van Knooppunt A1-A30 - 

tijdens het Commissiedebat MIRT onder de aandacht van de minister te brengen. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Arjen Droog     René Verhulst 

Directeur Regio Foodvalley   Voorzitter Regio Foodvalley 

 

 

Deze brief wordt gesteund door de volgende gemeenten en partijen: 

Provincie Gelderland • Gemeente Barneveld • Gemeente Ede • Gemeente Nijkerk 

Gemeente Renswoude • Gemeente Rhenen • Gemeente Scherpenzeel • Gemeente Veenendaal 

Gemeente Wageningen • NoordVeluwe Bereikbaar • VNO-NCW Midden • evofenedex • ANWB 

Barneveldse Industriële Kring • Nijkerkse Ondernemersvereniging (NOV) 

Federatie Ondernemerskringen Valleiregio (FOV) 

 

 

Cc: Minister M.G.J. Harbers 

 Minister H.M. de Jonge 
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